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Protokół Nr 38/2013 

ze wspólnego posiedzenia  wszystkich stałych Komisji Rady Gminy Ryjewo 

z  dnia  18 grudnia  2013 roku 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy Ryjewo 

2. Pan Sławomir Słupczyński     - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

 

Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu radna Barbara Wolak, która 
powitała zebranych na posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję.   

2. Sprawy bieżące.  

 

Ad.1. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

- Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Ryjewo na rok 2014. 

 

Radny Jerzy Luty: Chciałbym zapytać co zostało ujęte w projekcie budżetu z postulatów 

mieszkańców miejscowości Sołtyski? Chodzi o doświetlenie miejscowości i naprawę drogę 

Państwa Stefańskich. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Droga do Państwa Stefańskich zostanie zrobiona.  Na pozostałych 

drogach robione będą jedynie drobne prace remontowe z uwagi na małe fundusze. Jeżeli chodzi o 

oświetlenie to trudno jest nam w tej chwili powiedzieć, czy uda się coś zrobić w Sołtyskach. Na 

pewno zrobione będzie oświetlenie w Borowym Młynie i w Barcicach a także na ul. Łąki  i ul. 

Wesołej w Ryjewie,  z uwagi na faktem, iż uzgodnienia tych miejsc z energetyka trwają już od 

dłuższego czasu.   

 

Przewodniczący Rady: Każdy z radnych chciałby zrobić coś dla swoich wyborców, ale                     

z uwagi na stan budżetu nie jesteśmy w stanie wielu zadań wykonać. Staramy się  sprawiedliwie 

rozdzielać budżet tak, by w każdej miejscowości mieszkańcy byli zadowoleni. Odnosząc się do 

naszych rozmów z poprzedniej komisji, dotyczących  wprowadzonych do budżetu 5% podwyżek 

płac, to podtrzymujemy nasze stanowisko, że ma to być regulacja płac a nie przyznanie wszystkim 

5% podwyżki.   

 

Radny Roman Szaflik: Czy w projekcie uwzględniono zwiększenie środków na meliorację? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Tak, środki zwiększono o 5 tyś. zł. 

 

Radny Jan Koczara: Na melioracje planowana jest zbyt mała kwota. 

 

Przewodniczący Rady: Zobaczymy jak rozłożą się prace melioracyjne w 2014 roku i jeżeli 

będzie potrzeba zwiększenia to wówczas na kolejny rok przeznaczymy więcej środków.  
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Pan Sławomir Słupczyński: Jeszcze kilka lat temu przeznaczaliśmy na meliorację jedynie po 10 

tyś. złotych dlatego teraz wychodzą zaniedbania. Niestety będziemy zmuszeni wydawać naszym 

mieszkańcom decyzje administracyjne w celu przywrócenia rowów do stanu pierwotnego.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 

2014 – 2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek. 

 

- Radni pozytywnie zaoponowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2014 Programu Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień dla Gminy Ryjewo przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż jest to 

uchwała przyjmowana co roku i obejmuje ona pracę Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz opisuje profilaktykę rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii.   

 

- Radni pozytywnie zaoponowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2014 rok” przedstawił Pan Józef 

Gutowski, informując iż uchwała reguluje zadania związane z opieką nad zwierzętami 

bezdomnymi.  

 

- Radni pozytywnie zaoponowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy komisji 

stałych Rady  na 2014 rok przedstawił Przewodniczący Rady, który poinformował, iż jest to 

ramowy plan, w chwili gdy wystąpi konieczność omówienia jakiegoś problemu to zawsze zostanie 

on wprowadzony do planu posiedzenia.    

 

- Radni pozytywnie zaoponowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia przez Gminę Ryjewo zgody na przystąpienie                           

w charakterze Partnera II do Partnerstwa na rzecz realizacji Projektu Młodzieżowa  Akademia 

Zatrudnienia realizowanego w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji Społecznej Działania 7.2 

Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnieniu sektora ekonomii społecznej Poddziałania 7.2.1 

Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki, zwanego dalej „Projektem” przedstawił Pan Józef Gutowski, który 

poinformował, iż uchwała dotyczy  aktywizacji bezrobotnych w wieku 18-30 lat z terenu gminy 

Ryjewo. 

 

Radny Jerzy Luty: Działam przy podobnych projektach, bo jest to projekt systemowy, dlatego 

chciałbym dowiedzieć się co będzie wynikało z umowy, jak wielki jest wkład własny czy może 

jest to wkład na staże. Dobrze byłoby abyśmy przed przerwą letnia otrzymali takie sprawozdanie z 

realizacji, czy tego jak wygląda realizacja wskaźników.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Projekt ten już omawialiśmy na jednym z posiedzeń komisji. 

Zakłada on przeszkolenie 33 młodych bezrobotnych z terenu naszej gminy w różnych kierunkach.  

Po ukończeniu szkoleń osoby te będą miały zagwarantowane staże. Przyjęliśmy, że z 33 osób 

przeszkolonych  7 osób po zakończeniu projektu znajdzie prace. Jak będzie w rzeczywistości, czas 

pokaże.  
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- Radni pozytywnie zaoponowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo  z dnia      

28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek, która poinformował, iż zmiany dotyczą: 

 

W załączniku nr 1o nazwie dochody: 

- zmniejszono subwencję ogólną i równoważącą o 29.932,00 zł; 

- zwiększyły się: 

 o 15 tyś. zł wpływy z różnych opłat z lat poprzednich;  

 o 14.932,00 zł wpływy z podatku od środków transportowych . 

 

W załączniku nr 2 o nazwie wydatki: 

- zmniejszono: 

 o 10.156,41 zł środki na zakładowym funduszu świadczeń socjalnych; 

 o 54.500,00 zł środki na pomoc społeczną, zgodnie z wyliczeniami końcowymi kierownika 

GOPS; 

 o 15.499,59 zł niewykorzystane środki ze stypendiów socjalnych; 

 o 2.208,00 zł środki z oszczędności na programie ewidencji zabytków, który wykonany został 

w 2013 roku.  

  zwiększono: 

 o 1.200,00 zł środki na spłatę odsetek od kredytów; 

 o 81.164,00 zł na wydatki Zespołu Szkół w Ryjewie w tym na nauczanie indywidualne                     

6 uczniów.  

    

Ad.2. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Rady: Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku niestety orzekła częściową 

nieważność w dwóch uchwałach dotyczących podatków. W uchwale dotyczącej podatków od 

środków transportowych uchylono dwa punkty dotyczące na szczęście pozycji w której na chwile 

obecną nie posiadamy podatników. Nieważność orzeczona jest z uwagi na wpisanie niezgodnej z 

obwieszczeniem Ministra Finansów stawki tego podatku. Druga uchwała dotyczy podatku od 

nieruchomości. RIO unieważniło zapis dot. zwolnienia rolników z płaceni podatku od budynków 

gospodarczych, którzy przekazali gospodarstwo na rzecz Skarbu Państwa. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: W przypadku podatku od nieruchomości sprawa dotyczy zwolnienia 

10 rolników na łączną kwotę 8.500,00 tyś. zł. Niestety Izba zakwestionowała fakt, że zwolnienie 

to ma charakter podmiotowy, bo dotyczy konkretnej wąskiej grupy osób.  

 

Radny Jan Koczara: Jest to duża kwota jak na te 10 osób. Osób tych nie jest stać na zapłacenie 

takiego podatku.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Oczywiście możemy umorzyć ten podatek osobom, które są w 

trudnej sytuacji materialnej,  ale musi zostać to odpowiednio udokumentowane.  

 

Pan Józef Gutowski: Do Urzędu wpłynęło pismo dot. scalenia gruntów w Barciach. Czterech 

rolników zwróciło się z wnioskiem o  sprzedaż gruntów należących do Gminy. 
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1. wniosek Pana Sławomira Koczary dotyczy sprzedania części działki nr 317. Z uwagi na fakt, iż 

jest to droga gminna będąca dojazdem do rzeki Liwy, uważamy, że droga ta powinna pozostać 

w dotychczasowym stanie.  

- Radni nie wyrazili zgody na sprzedaż. 

 

2.  wniosek  Państwa Hawrylicz, dotyczy zamiany gruntów.  Działkę nr 190/4 (droga gminna 

położona pomiędzy działkami wnioskodawców) zamieniona zostałaby na działkę nr 136/1 

będąca własnością p. Hawrylicz.  

       - Radni wyrazili zgodę na sprzedaż.  

 

3. wniosek Państwa Durst dotyczy dwóch działek nr 206/4 stanowiącej dojazd do innych 

gospodarstw oraz 306 stanowiącej dojazd do rzeki Liwy.  

       - Radni wyrazili zgodę na sprzedaż.  

 

Przewodnicząca obrad: Nadal nie zostały naprawione lampy zgłaszane na poprzednich 

posiedzeniach. 

 

Pan Józef Gutowski: Opóźnienie zakładu energetycznego związane jest z uszkodzeniem 

wysięgnika oraz  awarią prądu, która wystąpiła  po silnych wiatrach. W najbliższych dnia lampy te 

powinny zostać naprawione.   

 

Przewodnicząca obrad: Czy odbyło się już spotkanie z przewoźnikami dotyczące drogi 

wojewódzkiej nr 607? 

 

Pan Józef Gutowski: Chcemy spotkać się po Nowym Roku. Mieliśmy już umówiony jeden 

termin, ale niestety musieliśmy spotkanie przełożyć z uwagi na inne obowiązki Prezesa Cukrowni.  

 

Radny Piotr Bajerowski: Proszę zwrócić się do Zarządcy drogi o wyczyszczenie poboczy                      

i rowów przy drodze wojewódzkiej na Jarzębinę.  

 

Radny Marek Górecki: Prosiłbym o wzięcie pod uwagę budowę hydrantu ppoż. na 

skrzyżowaniu ul. Nowej i Wiejskiej. Mieszkańcy skarżą się na firmę Gaminex, że zostawia mniej 

worków niż zabiera. Ostatnim razem firma przywiozła bardzo małe worki na plastiki.  

 

Pan Józef Gutowski: Zwrócimy uwagę firmie na ten problem.   

 

Radny Jerzy Paradowski: Kto będzie zajmować się odśnieżaniem ulic? Czy będą to te same 

firmy co w roku bieżącym? Kto odpowiada za posypanie dróg piaskiem jak jest ślisko, bo było już 

kilka dni kiedy ludzie skarżyli się na nieposypane drogi. 

 

Pan Józef Gutowski: Odśnieżaniem zajmują się te same firmy i zgodnie z umową to one 

odpowiedzialne są za posypywanie dróg piachem.  

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za 

udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono. 

  

Przewodniczący Komisji 

Barbara Wolak 

Andrzej Barcik 

Jerzy Paradowski 


